



سلطة جودة البيئة



مركز دراسات التنمية
Center for Development Studies

بيان صحفي

سلطة جودة البيئة تطلق المشاورات الوطنية تحضيراً لمؤتمر ستوكهولم +50

رام الله/ فلسطين، 7 آذار/ مارس 2022 - تعلن سلطة جودة البيئة وبالشراكة مع برنامج الأمم المتحدة الانمائي (UNDP-PAPP) وبالتعاون مع مركز دراسات التنمية في جامعة بيرزيت عن انطلاق المشاورات الوطنية التحضيرية لمؤتمر ستوكهولم + 50 وذلك بتاريخ 17 آذار 2022، حيث ينعقد المؤتمر تحت عنوان (كوكب صحي لازهار الجميع- مسؤوليتنا، فرصتنا)، ويأتي احتفالاً بمرور 50 عاماً على عقد مؤتمر الأمم المتحدة للبيئة البشرية لعام 1972.

تتكون هذه النشاطات التحضيرية من عدة ورش عمل تشاورية في مختلف محافظات الوطن الشمالية والجنوبية وستستهدف هذه النشاطات التشاور مع جميع مفاصل المجتمع الفلسطيني من باحثين، ومؤسسات أكاديمية، ومجتمع مدني، ومنظمات غير حكومية، وقطاع خاص، والقطاع العام ممثلاً بمختلف الوزارات والمؤسسات ذات الصلة، كما ستستهدف أيضاً فئة الشباب والمرأة وذوي الإعاقة. سيتم عقد هذه النشاطات التشاورية بالتعاون مع الشركاء الدوليين مثل برنامج الأمم المتحدة الانمائي (UNDP-PAPP) والقنصلية السويدية العامة في القدس الشرقية.

تتمحور اللقاءات التشاورية حول مواضيع المؤتمر الأساسية والمتمثلة في الوصول الى كوكب صحي يوفر الازدهار للجميع، والتوصل إلى تعاف مستدام وشامل من وباء فيروس كوفيد-19، وتسريع تنفيذ الخطط المتعلقة بالتنمية المستدامة البيئية بما يتماشى مع أهداف التنمية المستدامة المتفق عليها في الأمم المتحدة. من جانب آخر سوف تعكس هذه المشاورات الاحتياجات الطارئة لحماية البيئة والموارد الطبيعية الفلسطينية.

إن نتائج المشاورات ستقدم في تقرير وطني سيتم استعراضه في مؤتمر ستوكهولم + 50 في السويد في الفترة 2-3 حزيران 2022.



٢٠٣ يونيو/حزيران ٢٠٢٢

ستوكهولم
الذكرى الخمسون لمؤتمر الأمم
المتحدة المعني بالبيئة البشرية





سلطة جودة البيئة



Environment Quality Authority Launches State of Palestine's Stockholm+50 National Consultations

7 March 2022, Ramallah, Palestine - The Environment Quality Authority in partnership with the United Nations Development Programme (UNDP/PAPP) and the Center for Development Studies at Birzeit University announced the launch of the Palestinian national consultations on 17 March 2022 ahead of the upcoming Stockholm+50 Conference. The Stockholm +50 conference, themed “*a healthy planet for the prosperity of all – our responsibility, our opportunity*”, will mark five decades since the 1972 United Nations Conference on the Human Environment.

Several consultation workshops will be organized by the Environment Quality Authority throughout the Northern and Southern governorates of the country, bringing together the governmental sector, private sector, civil society, NGOs, technical experts, youth, women, and persons with disabilities. All these activities will be organised in partnership with international partners among which the UNDP-PAPP and the General Consulate of Sweden in east Jerusalem.

These consultation workshops will focus on the Stockholm+50 conference main themes; Reflecting on the urgent need to for actions to achieve a healthy planet and prosperity for all, achieving a sustainable and inclusive recovery from COVID-19 pandemic, accelerating the implementation of the environmental dimension of sustainable development in the context of the decade of action. On other hand the consultations will reflect on the urgent need for actions to protect the Palestinian natural resources and environment.

The outcomes of these consultations efforts will be consolidated in a national consultation report that will be presented at the Stockholm+50 Conference in Sweden on the second and third of June 2022.

